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Een vergelijking tussen het Belgische en Nederlondse wielrennen

Een fervent wielerliefhebber wil niets anders dan zijn landgenoten zoveel mogeliik in beeld zien'

zowel in klassiekers als in (grote) rondes. Hijwil dus dat er zoveel mogelijk trade teams I zijn, want

chauvinistisch als de sportliefhebber is, ziet hij graag dat er veel coureurs doorbreken en dat er zelfs

een potentiële Tourwinnaar tussen zit. Hoewel we in hetzelfde taalgebied wonen en een groot

gemeenschappelijk verleden hebben, is de Belgische wielerliefhebber qua wielerbeleving altiid

aanzienliik meer aan zijn trekken gekomen dan zijn Nederlandse collega. Voor ons reden om eens

een vergelijking te maken tussen het Nederlandse en het Belgische wielrennen.

tegenstelling tot Nederland een enorme wieler-

historie. Dat is de laatste jaren zelfs nog sterker ge-

worden, maar dat heeft ongetvuijÍeld te maken met

het op internationaal niveau wat wegzakkende Bel-

gische voetbal. Ook het feit dat de Vlaamse open-

bare omÍoep VRTeen paarjaar geleden de tv-rech-

ten verspeelde aan de commerciële evenknie WM
heeft er aan bijgedragen, Sindsdien profileert de

VRT zich als wieleaender en weÍd het aantal tv-m i-

nuten dat aan wielrennen werd besteed astrono-

misch de hoogte ingestuwd. Bijna elke Belgische

wedstriid van enige importantie komt tegenwoor

dig live op de buis. En er zijn in België enorm veel

wielerwedstrijd en ! Mede door d ie gewaarborgde

tv-aandachtgaat hetvinden van sponsoring er mak-

kelijker dan in Nederland. Er is veel meer draagvlak

brj bedrijven om Íinanciële middelen ter beschikking

te stellen,

,,ln België zijn veel meer wielerenthousiasten", trapt

Arend Scheppin( manager van de BankCirolote-

riiploeg een openstaande deur nog verder open.

Om de huidige stand van zaken in de Nederland-

se en de Belgische wielersport te kunnen vergelij-

ken, hebben we een aantal mensen benaderd, die

hun sporen hebben verdiend.Toals Patríck Lefeve-

re, de suksesvolle ex-ploegleider van Mapei, die

met zijn ploeg het peloton jarenlang in een verstik-

kende wurggreep hield.Tegenwoordig is hij de baas

van zijn eigen ploeg, QuickStep-Davitamon, Hij doet

namens België een doekje open over het wel en

wee van het rijke Vlaamse wielerleven. Het Neder-

landse wielrennen wordt nader toegelicht door

Adri van Houwelingen, een van de ploegleiders

van de Rabo-ploeg en door Arend Scheppink,van

de zich verrassend goed manifesterende BankCiro-

Loterij-ploeg, die al vanaf begin dit jaartrots de lijst

van de trade teams ll aanvoed.

VERSCHIL IN BELEVING
Eerst maar eens een simpliÍicatie: in Nederland is bii
na iedereen voetbalgek,terwijl in België bijna ieder-

een wielergek is, Onze zuiderburen hebben in



Als we met onze ploeg naar bijvoorbeeld Cent-We-

,,elgem gaan, dan staan er bij wijze van spreken bij

Ce kleedkamers al meer enthousiastelingen dan

.ve in Nederland bij een koers tussen staft en finish

nebben. Ze willen met de renners praten, ze willen

'oto's. Het is heel leuk hoe Belgen tegenover het
,,vielrennen staan. Dat sijpelt ook door naar het be-

drijÍsleven, Op de Belgische teletekst staan nota be-

re allerlei randverschijnselen van Nederlandse wiel-

renners, terurijl bij de Nederlandse teletekst over

diezelfde Nederlandse coureurs niets staat. Terwijl

ik ze regelmatig van inÍormatie vooaie, maar die

plaatsen ze gewoon niet. Het is vooÍ hen niet inte-

ressant genoeg en misschien ook wel terecht. Het

verhaal van Vincent van der Kooij, die een ernstig

ongeluk op training had, hebben ze bijvoorbeeld

wel geplaatst."

Dat België een rijkere wieleÍhistorie heeft dan Neder-

land, staat onomstotelijk vast. ln goede tijden waren

er in België maar liefsttien volwassen wielerploegen,

terwijl we in Nederland op het hoogtepunt bij viif

zijn blijven steken. In België worden in de meeste

dagbladen tijdens het seizoen dagelijks twee volle-

dige pagina's aan de wielersport besteed, in Neder-

land mag je met een berichtje doordeweeks vaak

al blij zijn, Zoals gezegd wordt er in België op de tele-

visie ook veel aandacht besteed aan het wielrennen.

Erworden bijvoorbeeld 1íO dagen aan rechtstreek-

se uitendingen veaorgd door de VRÏ En ook de

Waalse broeder RTBF en het commerciële WM la-

ten zich hierbij niet onbetuigd. Dat maakt het suc-

cesvan hetwielrennen in België zo evident.Volgens

Patrick Lefevere is het rijke Vlaamse wielerleven

historisch zo gegroeid.,,Het is voor Nederland moei-

lijk een inhaalbeweging te maken. Men zal daarbij

de weg der geleidelijkheid moeten bewandelen.

Hoewel: ik moet mezelf toch tegenspreken. Als je

bekijkt i n wat voor korte tijd de wielerspoft i n Du its-

land populair is geworden doorfenomenen als Ull-

rich en Zabel! Daar heb je nu met Telekom, Cerol-

steiner en Bianchi, het voormalige Coast, al drie

volwassen trade teams l, terwijl Nederland als tra-

ditioneelwielerland al een tijdje op een blijftsteken.

Blikvangers zijn dus heel belangrijk. ln België had je

vroegereen Rikvan Steenbergen en een Rikvan Lo-

oy en later kmpioenen als Eddy Merckx, Freddy Ma-

eftens en Johan Museeuw. ln Nederland had je de

geneÍatie Peter Post, later Kuiper, Raas, Knetemann

en Zoetemelk. Daarna de glorieperiode metVan der

Velde, Rooks, Theunisse en Breukink. Mar daarna is

het toch wat stil geworden, Momenteel heb je dan

Dekker en Boogerd, een smalle basis. Maar als er een

coureur zou opstaan, die klassiekers zou winnen en

een goede Tourzou rijden, dan zou dat hetwielren-

nen in Nederland een impuls geven. Dat heeft on-

getwijfeld gevolgen voor de sponsoring."

EEN BEETJE BIJHANGEN
Het is een grote zorg van het Nederlandse wielren-

nen om de nationale wedstrijden in stand te hou-

den. Eendagswedstrijden als Groningen - Miinster

en de HenkVosMemorial gaan bijvoorbeeld ditjaaÍ

niet meer door. En de Ster Elektrotour, een 2.3 wed-

strijd en dus vergelijkbaar met koersen als de Ron-

de van de Middellandse Zee of de Ronde van Mur-

cia, krijgt in eigen land nauwelijks publicitaire

weerklank. Je mag zelís blij zijn als je er in de kran-

ten een uitslag van terugvindt. De media komen op-

names maken voor aanvang van de eerste etappe

omdatereen Michael Boogerd oÍeen heroptreden-

de Erik Dekker aan de stat staat. MaaÍ een wedstr|d-

verslag zie je niet, want daar zijn verder geen opna-

mes meer van gemaakt. Dat is jammer voor de

renners, voor de organisatoren en voor de sponsors,

die er hun dure geld in steken. ZelÍs í.2 wedstrijden

als Veenendaal - Veenendaal en de Delta-Profron-

de van Midden-Zeeland, door de UCI net zo hoog

ingeschaald als pakweg Kuurne-Brussel-Kuurne en

de Brabantse Pijl (alletwee live op de VRT!), worden

in de Nederlandse kranten afgedaan als koersen, die

er maar een beetje bij hangen. ln de beleving van

de - met name Nederlandse - coureuÍs is dit ech-

ter bepaald niet het geval. De om roepen ze8gen dat

ze geen rechtstreeks verslag van Veenendaal - Vee-

nendaal uitzenden, omdat het niet voldoende kii-

kers zou trekken. Bij een Sewone doordeweekse

wedstrijd staan in BelSië zo'n 10 à 15000 mensen

langs de kant van de weg, terwijl een Nederlandse

semi-klassieker als Veenendaal - Veenendaal maar

een paar honderd kijklustigen naar het parkoers

zou weten te lokken. Maar dat argument Saat niet

altijd op: bij een in het buitenland verreden schaats-

wedstrijd, staan vaak ook maar hooguitvijftig men-

sen langs de kant van de ijsbaan. Maar zo'n wed-

strijd wordt toch wel de hele dag uitgebreid door

de NOS gecoverd. Waarom Seldt zo'n argument niet

bij het schaatsen en wel bij het wielrennen?

EEN GEWELDIGE PRESTATIE?

Adri van Houwelingen vindt het belangrijk dat de

m edia de wielerwedstrUden positieí verslaan.,,Wan-

neer een coureur tweede oÍ derde wordt, kun je o

zo makkelijk zeggen: hij heeft weer verloren. ln de

wielersport doen er 180 coureurs mee en er is

maar één winnaar. Je kunt het ook negatief verslaan

doorte zeggen: er is maar één winnaar en de ove-

rige 179 coureurs zijn verliezers. Zo wordt het in

Nederland eigenlijk gebracht. Bij teamsporten heb

je een winnaar en een verliezer. Dan heb je dus vijf-

tig procent kans om te winnen. Maar in de wieler-

sport ligt het winnen en verliezen dichter bij elkaar.

Als een renner tweede, derde of zelfs tiende wordt,

kan hij toch een hele goede wedstrijd hebben ge-

reden en tevreden zijn over zijn prestatie. Als Micha-

el Boogerd derde wordt in Luik-Bastenaken-Luik en

de week eÍvoor tvveede in de Amstel Cold Race,

dan is de conclusie in de Nederlandse media: Boo-

gerd heeft geen wereld bekerwedstrijd Sewon nen.

Het is geen winnertype, het is een loser. Maar als

een Frank Vandenbroucke elÍde wordt in Luik-Baste-

naken-Luik, een wedstrijd die hrj een aantaljaren 8e-

leden heeft gewonnen, dan is dat volgens de Bel-

gische media een geweldige prestatie. VDB is weer

helemaal terug, schrijven ze dan..."

VUERKGEI.EGENHEID EN TRADE TEANIS 1

Waar Nederland alleen Rabobank heeft, is er in Bel-

gië bli.jkbaarwelveelgeld voorhanden om er meer-

dere trade teams 1 op na te kunnen houden. Maar

je moet je nu ook weer niet verkijken op het aan-

tal trade teams 1 in Belgie. QuickStep wordt alleen

al vanwege de licentie als een Belgische ploeg be-

schouwd, maaÍ een minderheid van de coureurs

heeft de Belgische nationaliteit, Bij wereldbeker-

wedstrijden en in de Tour de France staan er voor

Quickstep vaak maar twee of drie Belgische cou-

reurs aan de start. De BankGiroloteriiploeg is wel-

iswaar een trade team 2, maar kan zich zowel in

sportieÍ opzicht als qua organisatie, uitstraling en be-

geleiding meten met heel wat Belgische trade teams

1. Er is alleen (nog ) nietvoldoende sponsorgeld voor-

handen om extra renners en personeel aan te ne-

men om eÍvoor te zorgen dat de ploeg een trade

team 1 wordt. Hetzelfde geldtvoorAxa, maarweer

op een niveau lager. Hier ontbreekt het aan geld om

door te groeien van een trade team 3 naar een tra-

deteam 2-status En watzou datgoed zijn voorhet

Nederlandse wielrennenl Het zou de nu vaak stok-

kende doorstroming van talentvolle Nederlandse

coureurs bevorderen. Zie het voorbeeld van Rem-

mert Wielinga: als espoir door het Rabo-manage-

ment aanvankelijk te licht bevonden om door te

stromen naar het A-teamVervolgens gelukkig te

koppig om zich daarbij neerte leggen en dus komt

hij na twee jaar De Nardi via de grote pood weer

terug bij Rabobank om daar nu als het Srootste ta-

lentvan Nederland doorte gaan.Maar had hi.i een

ander karakter gehad, dan had Wielinga mogelijk nu

al niet meer Sefietst. En dat Seldt voor meerdere

oranje talenten. De laatste tijd stromen er op zijn

hoogst twee Nederlandse amateurs per jaar door

naar de profs. Terwijl er toch echt wel voldoende

coureurs zijn, die een kans verdienen. Neem nu bij-

voorbeeld de klassiekerspecialist Alain van Katwijk

en ronderenner Joost Posthuma (onlangs winnaar

in Thuringen en in Olympia's Tour), die een goede

rijdrit in zijn benen heeft en redelijk naar boven rijdt.

Of klimmer Pieter Weening en sprinter Hans Dek-

kers, die de overstap ook zouden kunnen maken.

Om van de jonge Niels Scheunemann nog maar

niet te praten. Maar bij Rabobank is er onvoldoen-

de ruimte om zoveel coureurs in een klap proÍ te

laten worden. Daarom zou het zo goed zijn als

Bankciroloterij in 2004 die laatste stap hogerop zou

kunnen maken. Of dat Axa promotie naar de tuuee-

de klasse zou kunnen bewerkstelligen. Bij deze

ploegen kunnen instappende neo-profs bewijzen

dat ze door een zwaarder program ma te rijden be-

ter kunnen worden. Zo niet, dan blijven ze hangen

en is stoppen het devies. Zie Marcel Duyn. Er zijn

voorbeelden te overvan eeuwige talenten, die niet

de kans kregen om zich in het profmetier te kun-

nen manifesteren. Een jonge, talentvolle coureur $

iil
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kan beter rijpen in een kleine ploeg, zoals BankCi-

roloteÍij in Nederland of Vlaanderen-T-lnterim in

Belgie, dan in een grote ploeg. Nu is het nog zo dat

een jong talent het liefst prof wordt bij een erkend

trade team L En als ze die overstap niet kunnen ma-

ken, dan beschouwen ze een mogelijke plaats bjj

een tt2 - of nog erger: een tt3 - als een degradatie.

Maar als zo'n talent prof wordt bij een grote ploeg,

stop ik liever, Misschien dat we volgend jaar die stap

wel kunnen maken. Het is in deze tijd van econo-

mische recessie niet makkelijk om sponsors voor je

te interesseren, lk moet dan de beschikking hebben

over een grote camper twee soigneurs voor een

dubbel programma, enzovoort en dat kost geld."

HAUSSE AAN TRADE TEAMS 1

,,ln België is ereen hausse aan trade teams 1', aldus

Patrick Lefevere, Het zijn er dit jaar maaÍ liefst vier.

Dat lijkt heel wat, maar je kunt er wel een paarvÍaag-

tekens bij plaatsen. Domo en QuickStep zijn ploe-

gen, die zeker in de top-10 kunnen meedoen, met
volwaaÍdige budgetten, Daarna is er een enoTme

klooÍ en dan heb je Landbouwkrediet en Marlux.

Die doen het m et een m iljoen eu ro. Ter vergelijking:

Lotto heefteen begrotingvan 6 miljoen euro en wij

75 miljoen. Als deze kleine ploegen het niet halen,

dan wordt het moeilijk om eÍ weer bovenop te ko-

men. lk heb het in ltalië meegemaakt. Met Mapei
staken we daar met kop en schouderc boven de rest

uit. Dan had je van die kleine ploegen, waaruan de
ploegleiders halÍkoers liepen te schreeuwen van:
"Kijk onze ploeg eensl We hebben een klein bud-
getvan een miljoen euro en we gaan het rijke Ma-
pei kloppen. Nou, dat duurde dan een jaar geduurd

en het jaar daarop zie je ze dan niet weer."

dan krijgt hij als neo-prof niet de kans om voor RESULTATEN EN DOORSTROMING
zichzelf te rijden, teruuijl dat bij een meer beschei- ln de UC|-ranking staat het kleine wielerland Neder-

den tt2 wel hetgeval is. Een coureurals Bram Tan- land op dit moment in de landenrangschikking

kink hoeft het bijvoorbeeld niet in zijn hoofd te ha- voor België genoteerd. ln de UCI-top 100 komen

len om nu al bij QuickStep een kode uitslag te momenteel maar vijf Belgen voor en dat zijn dan -

rijden. Nee, hij wordt geacht de eerste 150 kilome- met uitzondering van Tom Boonen - ook nog eens

terzijnkopmanJohanMuseeuwuitdewindtehou- allemaal dikkedertigers, PatrickLefeverevindtdat
den, Een voorbeeld van een renne[ die zich na een de resultaten van de Belgische coureurs het vorige

mislukt debuut bij een grote ploeg (Raboban0 bij seizoen erg goed waren in vergelijking met die van

een kleine ploeg (BankCiroloterij) goed heeft ont- de Nederlanders, Maar dit seizoen zijn de resulta-

wikkeld,isCerbenLöwik. lnRundumdenHennin- ten achtergebleven bij die van de Hollandse
ger Turm kw.4m hil net te koft om bij Rebellin, de collega's.,,De Belgische coureurs zijn in de breedte

Winnaar, in héiwiel te komen.Als hèm datwas ge- niet doorgebroken. Je hebt een Museeuw, die er
lukt, had hij tweede oÍ misschien zelfs wel eeÀte nogsteedstorenhoogbovenuitsteelï,maarzijn leef-

kunnen wordeii. W44r hij bij het grote Rabqbalk tijd tegen heeft. Ook heeft iiij in het voorseizoen

een knechtenrol kreegtoebedeeld, kan hij bij Bank- tegenslag gehad. Peter van Petegem heeft het wel
Ciroloterij nu dus meervooreigen kans rijden en bijzondergoed gedaan doorzowel de Rondevan
dat heeft hij in 2003 met beide handen aangegre- Vlaanderen als Parijs - Roubaix te winnen. Maar
pen. Zie bijvoorbeeld zijn riEege in de Ronde van dan is ereen grote kloof.Jonge renners als RikVer-
DuiBland. BGL-m anager Arend ScheppinkzegJ.dan brugghe en Mario AeÍi tonen sporadisch hun klas-

ook met en ige trots: ,-Als je naar het aantal UCI-pu n- se, m aar het is er nog n iet uitgekom en. Maar zo zijn

ten kijkt, dan staat BankCiroloterij zon 600 pun- er in Nederland ook wel een paar, zoals LoE en

tenvooÍopnummertweeindetradeteam 2-com- Kroon. Zij hebben goede koersen gereden, maar
petitie. En bij de tnde teams 1 zou onze ploeg kunnen hun klasse nietbevestigen."
o ngeveer op de zestiende plaats staan, net niet ge- Adi van Houwelingen vindt dat de ontwikketing van

noeg voor direkte Tour-kwaliÍicatie! En dat met een de Nederlandse wielrenneÍs beslist niet stagneert.

ploegje van maar deftien reflners, terwijl de irade Zeker niet in vergelijking met de Belgische wielren-
team s 1 eiiiliinirÍjaal',22rr,ondél:!,qnU.eki,heb.,!§n;r:r t:i:rrrlgi.-§;!{ét voor.,air is Íröi,:onze_rploèsgiíed geWeéif:::tl '

Toch zijn we ditji+t!é*lstga,4qgrg-.gsa í,llaii:r,,:t'tré,qtAqwaqsombere:itréni4§èn víi! de afgetopen

een trade teaq.!;,.:{§l$1§étl.,bèdiiiíi1rrii,,lyq1:,.{9i!tlikl;:::;',;i!tiiitéilidéiilen gelqgenstra_iÍ; onzejo_nge cqureurs

mensen heb dieilll§i*lqlqOlglkuii::béirlerl;:deiíie,ilur:l:::.lltiébbeiii:bèWeàii.dàt ze kunnèn doorstromen naar

ik ze n jet aan he.ttt{éik&:ébbéí. lkkàn:iiietlrig.iry,.,iiiÍi:liii::l,rii{ré:irbi.qí.Al§lièiitilirnoet jereqr5i,{e semi-klassie-
geven, dan daíèi biíàénkomt. ledereétiidie§!|ry1i1.;t,11..1ttu*C; Oe roriOiéi:vààrvijí à zes dàgen goed aan-

rijdt,krijgthetsalariswíàihïrechtophè!{rrEídèia:::.,:'i,']iííí§"- lAiti{iiil&weretdbekenrea$§ii!ir""'
ben ik trots op:Dé:persi§n:'derbuitefiwrèi,el§r:rsèpË!1i::,,, .gq§d:&àn.5ioier]iDà(tiíèen kuvéstie van grog! en

wel steeds dat wij een trade team 1 moeten wor- morele hardheid. Met wat groei kunnen ze moge-
den, m aar het valt bar tegen om een sponsor te vin- lijk de laatste ju m p naar de abso lute top nog ma-
den die een of twee miljoen euro kan inbrengen. ken.Maardanpraatjewel overeentermijnvandrie
l(ik naar-Team Coast, waartijzé de rénneÉ-.íi*.kon :',,,,11,f,Vier 

laar. Er zullen wel degelijk opvolgers zijn Voor
::-:'ienD:twil iknieLdatpastnietbij mij.Dan onzehuidigetoppersBoogerdenDekker. lkerken

dat de top zeer smal is, maar die was tien jaar gele-

den ook al zeer smal, Toen we met Rabobank in

1996 begonnen, riep iedereen: waar zijn de opvol-

gers van Breukink? Die waren ertoen ook nog niet.

En als je dan kijkt hoe renners als Dekker en Boo-

gerd hun carrière de laatste jaren hebben uitge-

bouwd, dan sluit ik zeker niet uit dat we nu ook zul-

ke verborgen talenten in de ploeg hebben,"

,,De jeugd laat het tegenwoordig af,/veten': zegt

Aren d Sch e p p inkfel.,)r'/ie wil er tegenwoord ig nog

wielrenner worden? De jeugd heeft interesses op

andere gebieden. Ze willen wel fietsen, maar als je

wilt slagen, moet je een beest zijn. Je moet een ka-

raktermens zijn, die als je twee keer platgeslagen

wordt, weer op de fiets springt en onverstoorbaar

verder rijdt. Je moet als amateurvier keer in de week

vier of vijf uur op de fiets zitten (inclusief de wed-
strijden), geen disco's bezoeken, 's avonds vroeg

naar bed gaan en de volgende dag weer agressief

gaan koenen."

DIEPE WONDEN
Arend Scheppink heeft een uitgesproken mening

over de begeleiding van jonge coureurs.

,,Bescherming slaat hele diepe wonden, de coureurs

worden zo steeds zwakker Men wil veel te veel be-

schermend zijn naar de wielrenners toe. Dan stag-

neert de ontwikkeling. Dat is de opvatting van zo-

wel Johan (Capio0, Piet (Hoekstrd als m ijn persoon.

Piet zei dat hij bij een tÍainingsrit 160 kilometer

trainde en dan mocht hij niet onder de veertig ki-

lometer gemiddeld komen. We gaan echt niet

rondjes rijden met de handjes op het stuur, kom,

noul Stel je voor dat ik tegen m ijn renners zeg: Hen-

kie, jij mag nieitegen sterke renners rijden,wantdaar

word je moe van. Pietje, jij mag niet harder dan 40
kilometer en Keessie, jij mag niet te zwaar fietsen.

Jongens, dan hebben we het toch niet over wiel-
rennen. Een jonge proÍrenner moet juist leren aízien

en zichzelÍ pijnigen. Dat moet hij juist hebben om

het goede naar boven te laten komen."

Voig jaar werkle Patick Lefevere voor het eerst

parallel met een trade team 3, net zoals de Rabo-

bllnk. ,Vroeg of laat moet er tóch wel iemand uit-

,,kgnen'l zegt LeÍevere arl.bitieus. ,,Mijn beloften
,;;[oèkten 32 overuvinningeri.]k heb ze geíeliciteerd

..èri hen meegédeeld: jullie zijn absoluut de beste

ploeg in België. Maar ik zie dat er iets niet klopt. Er

was geen enkele overuuinning in het buitenland bij.

Daar zijn de wedstrijden zwaarder en er is meer

competitie. Mij interesseert die overvvinningen in

België matig. Komen iLillie allemaal maar een keer

terug als je gewonnen hebt in het buitenland. Dat

heb ik.!e gezegd. Dit jaar hebben we het program-

nia uit§ebouwd en we waTen onder me€r met
Rosseler succesvol in Olympia's Tour lk zou graag

naar dètRonde van de Toekomst willen gaan. Als je

daaÍ presteed, dan heb je een goede.kans om prof

te worden.

Als je de Belgische wielrenners tenslotte aízettegen
hun Nederlandse te3envoeters, dan zijn er eigenliJk

geen wezenlijke verschillen. Het ene jaar doen de

Belgen het;beter.en het andere jaar zijn de Neder-

landers w,atbè!gr. Het hangt meer van het individu

af dan vaí,dé. riationaliteit. Ali een talentvolle cou-
.. reu r goed,wordíbegqleid, dan komtdat talent toch

bovendrijven. OÍ hij nu Belg oÍ Nederlander is, het

is om het even.
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